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"ჩვენს ქვეყანას ევროპული გამოცდილება, მეცნიერება და განათლება 

სჭირდება. ეს უნდა იყოს მისი თოფ- იარაღი" 

ილია ჭავჭავაძე 

 

 

რამდენადაც ევროინტეგრაცია პროცესია და არა მომენტი, ჩვენთვის სრულიად 

მიუღებელია ამ პროცესის შეჩერება, რადგან ნებისმიერი პროცესის შეჩერება, მიზნის 

მიღწევას იმაზე გაცილებით ხანგრძლივი ვადით გადადებას (და ხშირად 

შეწყვეტასაც) იწვევს, ვიდრე თავად პროცესის შეფერხების პერიოდია. 

 

ენერგოეფექტურობის ცენტრი საქართველო 1999 წლის შემდეგ, დღიდან მისი 

დაარსებისა, ცდილობს ევროპული გამოცდილების საფუძველზე, ჩვენს ქვეყანაში 

მდგრადი ენერგეტიკის განვითარების პრინციპების დანერგვას შეუწყოს ხელი და 

დღესაც არ ვაპირებთ ამ მისიის შეცვლას. 
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ნავთობი და გაზი 

აშშ იმ ქვეყნებისთვის, რომლებიც რუსულ ნავთობპროდუქტებს ყიდულობენ, 

500%-იანი ტარიფის დაწესებას განიხილავს 

აშშ-ის სენატორისა და პრეზიდენტ ტრამპის ერთ-ერთი მთავარი მოკავშირე ლინდსი გრემის 

თქმით, 72 სენატორი მზადაა, მხარი დაუჭიროს ინიციატივას, რომელიც რუსეთს ახალ 

"დამანგრეველ" სანქციებს, იმ ქვეყნებს კი, რომლებიც რუსულ ნავთობს, გაზსა და სხვა 

პროდუქტებს ყიდულობენ, ტარიფებს დაუწესებს - ამის შესახებ Bloomberg იტყობინება. 

სენატორის თქმით, იმ შემთხვევაში, თუ რუსეთის პრეზიდენტი ვლადიმერ პუტინი 

უკრაინაში ომის დასასრულებლად სერიოზულ მოლაპარაკებებში არ შევა, აშშ 

ზემოაღნიშნულ მკაცრ ზომებს მიიღებს. აღსანიშნავია, რომ სენატორ გრემის კომენტარს წინ 

უსწრებდა აშშ-სა და უკრაინას შორის მინერალების შესახებ შეთანხმებაზე ხელმოწერა. 

Bloomberg-ის ინფორმაციით, კანონპროექტი ითვალისწინებს 500%-იანი ტარიფების 

დაწესებას იმ ქვეყნებიდან აშშ-ში იმპორტზე, რომლებიც რუსულ ნავთობს, 

ნავთობპროდუქტებს, ბუნებრივ აირს ან ურანს ყიდულობენ. დოკუმენტის თანახმად, 

სანქციების ფარგლებში აშშ-ის მოქალაქეებს ასევე აეკრძალებათ რუსული ფასიანი 

ქაღალდების ყიდვაც. 

როგორც სენატორმა აღნიშნა: "პუტინი დიდ შეცდომას დაუშვებს, თუ ტრამპთან თამაშს 

მოისურვებს და ეს კანონპროექტი ინსტრუმენტია ტრამპის ხელსაწყოთა ყუთში". მისივე 

თქმით, პუტინს სხვა არჩევანი არ ექნება, გარდა იმისა, რომ დათანხმდეს ტრამპთან 

მოლაპარაკებებს, ან რუსეთის ეკონომიკის ჩამოქცევას უყუროს. 

კანონპროექტით გათვალისწინებული ტარიფები, სავარაუდოდ, საქართველოზეც 

გავრცელდება, რადგან რუსეთი ქვეყნის მეორე უმსხვილესი სავაჭრო პარტნიორია. 

საქსტატის 2024 წლის მონაცემებით, რუსეთზე საქართველოს სავაჭრო ბრუნვის 10.8% მოდის. 

ამასთან, 2024 წელს საქართველოში რუსეთიდან $519.5 მლნ-ის ღირებულების ნავთობი და 

ნავთობპროდუქტები შემოვიდა. ნავთობის აირებისა და სხვა აირისებრი ნახშირწყალბადების 

იმპორტმა კი $180.9 მლნ შეადგინა. 

წყარო:  bm.ge  -  https://cutt.ly/SrkFX0Tc   

 

ნავთობის ფასი კვლავ ეცემა OPEC+-ის მიერ წარმოების ზრდის ნიშნების 

ფონზე 

West Texas Intermediate-ის ფასი გასულ ოთხშაბათს 4%-ით დაეცა და ბარელზე 59 დოლარს 

ჩამოცდა მას შემდეგ, რაც Reuters-მა გაავრცელა ინფორმაცია, რომ საუდის არაბეთის 

ოფიციალური პირები მოკავშირეებსა და ინდუსტრიის ექსპერტებს ეუბნებიან, რომ სამეფოს 



 

5 | P a g e  

 

შეუძლია გაუძლოს ფასების დაწევის ხანგრძლივ პერიოდს. ეს ვარდნა ფიუჩერსებს 2021 წლის 

ნოემბრიდან ყველაზე დიდი ყოველთვიური ვარდნისკენ უბიძგებს. 

ამ ცნობამ კიდევ უფრო გაამწვავა არსებული შეშფოთება იმის შესახებ, რომ საუდის არაბეთი 

გეგმავდა OPEC+-ის მიწოდების კიდევ ერთ ზრდაზე შეთანხმებას. 

„ეს ადასტურებს ბაზრის შიშს, რომ საუდის არაბეთის ეს ნაბიჯები დროებითი არ იყო, არამედ 

არის გრძელვადიანი სტრატეგიის ცვლილება“, - თქვა რებეკა ბაბინმა, CIBC Private Wealth 

Group-ის უფროსმა ენერგეტიკულმა ტრეიდერმა. ეს ბადებს კითხვას, აპირებს თუ არა 

„საუდის არაბეთი 2020 წლის მსგავსად გაიმეოროს წარმოების მკვეთრად გაზრდა“. 

OPEC+-მა აპრილის დასაწყისში ნედლი ნავთობის ბაზარი შეარყია, მაისში მიწოდების 411,000 

ბარელით გაზრდის მოულოდნელი გადაწყვეტილებით, რაც წინა გეგმიდან სამი 

ყოველთვიური ტრანშის ექვივალენტურია. Morgan Stanley-მ განაცხადა, რომ დროთა 

განმავლობაში „მნიშვნელოვანი ჭარბი პროდუქციის“ მიწოდებას ელის, ხოლო JPMorgan Chase 

&Co.-მ გააფრთხილა, რომ კარტელმა შესაძლოა მომავალ კვირას დაგეგმილ შეხვედრაზე 

დააჩქაროს წარმოების დაგეგმილი ზრდა. 

წყარო:  worldoil.com  -  https://cutt.ly/yrkFChcB  

 

ელექტროენერგეტიკა 

რატომ ჩაქრა შუქი ესპანეთსა და პორტუგალიაში? 

და რას ნიშნავს ეს ევროპისთვის, მისი ელექტროქსელებისთვის და ელექტროენერგიისთვის? 

მიმდინარეობს გაცხარებული ძიება იმის გასარკვევად, თუ ზუსტად რამ გამოიწვია ესპანეთსა 

და პორტუგალიაში ელექტროენერგიის გათიშვა გასულ ორშაბათს, რის გამოც მილიონობით 

ადამიანისთვის არ იყო ხელმისაწვდომი თანამედროვე საბაზისო სერვისი. 

ამაზე პასუხს სერიოზული შედეგები მოჰყვება როგორც ორივე ქვეყნისთვის, ასევე 

მთლიანად ევროპისთვის. 

ევროკავშირი ზეწოლას ახდენს პირენეის ნახევარკუნძულზე, რომელიც დიდი ხანია 

ფუნქციონირებს როგორც ენერგეტიკული კუნძული ევროპული ბლოკის ფარგლებში, რათა 

უკეთ დაუკავშირდეს ევროპის ელექტროქსელებს. უკვე ორშაბათს, სპეციალისტები 

კამათობდნენ, შეეძლო თუ არა ასეთ კავშირებს ხელი შეეწყო მასიური გათიშვის თავიდან 

აცილებისთვის, ან მეტი ქვეყანა დაეყენებინა გვერდითი ეფექტების რისკის ქვეშ. 

ასევე, მთელი დღის განმავლობაში მიმდინარეობდა კამათი იმის შესახებ, იყო თუ არა ეს 

გათიშვა კიბერ-დივერსანტების მიერ ევროპაზე თავდასხმის დაწყების მცდელობა, 

მიუხედავად იმისა, რომ არ არსებობდა მტკიცებულება, რომელიც ამაზე მიუთითებდა. 

წყარო:  politico.eu  -  https://cutt.ly/9rkFCVMJ  
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ახალი თაობის ხრახნიანი ტურბინები მცირე ჰესებისთვის: ეფექტური 

გადაწყვეტა წყლის მცირე ნაკადების ელექტროენერგიად გარდაქმნისათვის 

განახლებადი ენერგიის სწრაფი განვითარების ფონზე, სულ უფრო მეტ ყურადღებას იპყრობს 

ის ტექნოლოგიები, რომლებიც აერთიანებს სიმარტივეს, ხელმისაწვდომობას და ეკოლოგიურ 

უსაფრთხოებას. ერთ-ერთი ასეთი სისტემაა ხრახნიანი ტურბინები - მცირე ჰესების 

სპეციალიზებული მოწყობილობები, რომლებიც შექმნილია დაბალი წნევის წყლის 

მოდინებაზე მუშაობისთვის. ამ სფეროში განსაკუთრებულ ყურადღებას იპყრობს ჩეხური 

კომპანია GESS-CZ, S.R.O., რომელმაც შეიმუშავა ხრახნიანი ტურბინების ეფექტური ხაზი, 

რომელიც ორიენტირებულია როგორც ახალ დანადგარებზე, ასევე ძველი ჰიდრონაგებობების 

მოდერნიზაციაზე. 

ხრახნიანი ტურბინის მუშაობის პრინციპი 

ხრახნიანი ტურბინა არის გრავიტაციული ჰიდრომანქანის ტიპი, რომლის კონსტრუქციის 

საფუძველია მასიური ლითონის შნეკი (ხრახნი), რომელიც ბრუნავს წყლის დაცემის სიმძიმის 

მოქმედების ქვეშ. მოწყობილობა მონტაჟდება გარკვეული კუთხით, ხოლო წყლის ნაკადი, 

რომელიც დახრილი ღარით ეშვება, იწყებს ხრახნის ნელა, მაგრამ სტაბილურად ბრუნვას. ეს 

მოძრაობა რედუქტორის საშუალებით გადაეცემა გენერატორს, რომელიც მექანიკურ 

ენერგიას ელექტროენერგიად გარდაქმნის.  

ტექნოლოგიის უნიკალური თავისებურება ის არის, რომ ის იყენებს წყლის პოტენციურ 

ენერგიას - ანუ მის მასას და ვარდნის სიმაღლეს - მაღალი კაშხლების აშენების ან მაღალი 

წნევის გამოყენების გარეშე. ეს ხრახნიან ტურბინებს იდეალურს ხდის მდინარეებისა და 

ნაკადულებისთვის, რომლებსაც აქვთ სიმაღლის მცირე სხვაობები, დაწყებული 1.1 

მეტრიდან. კლასიკური ჰიდროტურბინებისგან განსხვავებით, ხრახნიანი სისტემა არ 

საჭიროებს რთულ ინფრასტრუქტურას და შეუძლია მუშაობა წყლის ძალიან დაბალი ხარჯის 

პირობებშიც კი. 

GESS-CZ ხრახნიანი ტურბინები წარმოადგენს გადაწყვეტას სასოფლო რაიონების, 

დაშორებული ადგილების, კერძო სახლების, ფერმებისა და სატყეო მეურნეობების 

ენერგომომარაგებისთვის. მათი გარემოსდაცვითი უსაფრთხოება, მომსახურების სიმარტივე 

და სხვადასხვა პირობებთან ადაპტირება მათ განსაკუთრებით აქტუალურს ხდის 

დეცენტრალიზაციისა და მდგრადი განვითარების ეპოქაში. 

გარდა ამისა, ეს ტურბინები არ არღვევს თევზის ბუნებრივ მიგრაციას და არ საჭიროებს 

დიდი კაშხლების შექმნას, რაც მათ განსაკუთრებით მიმზიდველს ხდის გარემოსდაცვითი 

თვალსაზრისით. 

დაბალნახშირბადიან ტექნოლოგიებზე გლობალური ენერგეტიკული გადასვლის ფონზე, 

ხრახნიანი ტურბინები ლოგიკური არჩევანია მათთვის, ვინც ეძებს წყლის მცირე 

დინებებიდან ელექტროენერგიის გამომუშავების სტაბილურ, იაფ და ეკოლოგიურ გზას. 
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კონსტრუქციის სიმარტივე, მაღალი ეფექტურობა და ხანგრძლივი საექსპლუატაციო ვადა ამ 

სისტემებს ლოკალური ენერგეტიკის მომავალში მყარ პოზიციას ანიჭებს. 

წყარო:  building-tech.org  -  https://cutt.ly/4rkFVwc8  

 

განახლებადი ენერგია და ენერგოეფექტურობა 

საქართველომ ევროპის მიმართულებით არა მხოლოდ სატრანსპორტო, არამედ 

ენერგო ჰაბის როლიც უნდა ითამაშოს - ჩინეთის ელჩი 

საქართველო უმნიშვნელოვანესი მიმართულება გახლავთ და ჩვენ გვინდა, რომ სწორედ 

საქართველო გახდეს ჰაბი აზიასა და ევროპას შორის, - ამის შესახებ ჩინეთის ელჩმა 

საქართველოში ჭოუ ციენმა გადაცემა "ბიზნესპარტნიორში"  განაცხადა. 

მისივე ინფორმაციით, საქართველომ ევროპის მიმართულებით არა მხოლოდ 

სატრანსპორტო, არამედ ენერგო ჰაბის როლიც უნდა ითამაშოს. 

"ჩინეთ-საქართველოს თანამშრომლობა ერთობლივ ინიციატივებს ემყარება. ჩინელი 

ინვესტორებისთვის უმნიშვნელოვანესი საკითხი გახლავთ ინფრასტრუქტურა და 

ტრანსსასაზღვრო საქონლის ტრანსპორტირება. ორივე მიბმულია იმასთან, რომ ჩვენ 

საქართველოს დავეხმაროთ, რათა მნიშვნელოვანი როლი შეასრულოს არა მხოლოდ შუა 

დერეფნისთვის, არამედ სარტყელისა და გზის მიმართულებით. ლევან დავითაშვილი 

ჩინეთში იმყოფებოდა, სადაც ხელი მოაწერა თანამშრომლობის მემორანდუმს - 

ტრანსკასპიური დერეფნის ტრანსპორტისა და ჩინეთ-ევროპის მარშრუტთან დაკავშირებით. 

ეს ტრანსკასპიური დერეფანი ჩვენი პრეზიდენტის წინადადება იყო და ჩვენ ვხედავთ, რომ ეს 

ემთხვევა და ჰარმონიზებულია შუა დერეფნის პროექტთან. 

პოზიტიური მიღწევა გვქონდა ასევე მწვანე ენერგიის სფეროში - როგორიც არის ქარისა და 

მზის ენერგია. ძალიან ბევრი ჩინური კომპანია საქართველოში კვლევებს ახორციელებს და 

აქაც უზარმაზარი პოტენციალი გაგვაჩნია. ჩინეთი მწვანე ენერგეტიკის თვალსაზრისით 

ნომერ პირველი გახლავთ. საქართველომ ევროპის მიმართულებით არა მხოლოდ 

სატრანსპორტო ჰაბის, არამედ ენერგო ჰაბის როლიც უნდა ითამაშოს. მწვანე ენერგეტიკა 

დიდი პოტენციალის შემცველია", - აცხადებს ჭოუ ციენი. 

წყარო: bfm.ge -  https://cutt.ly/XrkFVckI  
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ჩინელმა მეცნიერებმა აშშ-ს მიტოვებული კვლევის გამოყენებით ბირთვული 

ენერგიის სფეროში გარღვევა მოახდინეს 

ჩინელმა მეცნიერებმა პირველად შეავსეს თორიუმის რეაქტორი საწვავით. ეს გარღვევა გზას 

უხსნის მოქმედი რეაქტორების შექმნას, რომლებიც მნიშვნელოვნად უსაფრთხოა, ვიდრე 

ტრადიციული ალტერნატივები. 

პირველად ისტორიაში, ჩინელმა მეცნიერებმა შეავსეს ექსპერიმენტული ბირთვული 

რეაქტორი საწვავით მისი გათიშვის გარეშე - მნიშვნელოვანი წინსვლა მსოფლიოს 

წიაღისეული საწვავისგან განთავისუფლებისა და უფრო ეფექტურ, დაბალნახშირბადიან 

ენერგიის წყაროებზე გადასვლის კუთხით. 

პროექტის წამყვანმა მეცნიერმა, სიუ ჰონგჯიემ, ჩინეთის მეცნიერებათა აკადემიაში 8 აპრილს 

გამართულ შეხვედრაზე განაცხადა, რომ გარღვევა, რომელიც მიღწეულია მდნარი მარილის 

პროტოტიპის დიზაინის გამოყენებით, ნიშნავს, რომ ჩინეთი „ახლა ლიდერობს გლობალურ 

ფრონტზე“ ბირთვული ინოვაციების სფეროში. 

ატომური ენერგიის საერთაშორისო სააგენტოს ცნობით, თორიუმის რეაქტორები პირველად 

1950-იან წლებში შეიქმნა აშშ-ში, სანამ მთლიანად ურანზე გადავიდოდა. ამ 

გადაწყვეტილების შემდეგ, ეს ადრეული კვლევა მოგვიანებით დეკლარირებული იქნა და 

ჩინელმა მკვლევარებმა ის ამჟამინდელი პროექტისთვის გამოიყენეს. 

„აშშ-მ თავისი კვლევა საჯაროდ დატოვა და ის შესაფერის მემკვიდრეს ელოდა. ჩვენ ვიყავით 

ეს მემკვიდრე“, - განაცხადა სიუმ შეხვედრაზე, როგორც იტყობინება South China Morning 

Post. ეზოპეს კლასიკურ იგავზე დაყრდნობით, მან დასძინა: „კურდღლები ხანდახან 

შეცდომებს უშვებენ ან ზარმაცდებიან. სწორედ მაშინ იყენებს კუ თავის შანსს“. 

როგორც ამბობენ, რეაქტორის განთავსების საიდუმლო ობიექტი, რომელიც 2024 წლის 

ივნისში ამოქმედდა, დამალულია გობის უდაბნოში, ქვეყნის ჩრდილოეთით, მონღოლეთის 

საზღვართან ახლოს. მას შეუძლია მდგრადი გზით გამოიმუშაოს ორი მეგავატი ენერგია - რაც 

საკმარისია 2000 ოჯახისთვის და დაახლოებით ორჯერ მეტია, ვიდრე სტანდარტული 

კომუნალური მასშტაბის გენერატორები გამოიმუშავებენ, რომლებსაც, აშშ-ის ენერგეტიკული 

ინფორმაციის ადმინისტრაციის (EIA) მონაცემებით, „მინიმუმ 1 მეგავატი საპასპორტო 

სიმძლავრე აქვთ“. 

წყარო:  livescience.com - https://cutt.ly/LrkFVZDo  

კლიმატის ცვლილება 

მეცნიერების დასკვნით, კლიმატის ცვლილებამ სამხრეთ კორეაში ყველაზე 

სასიკვდილო ხანძრების საფრთხე ორჯერ გაზარდა 

კვლევის თანახმად, მარტში ამინდის ცხელი, მშრალი და ქარიანი პირობები ორჯერ უფრო 

სავარაუდო იყო წიაღისეული საწვავის წვით გამოწვეული დათბობის გამო. 
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ახალი კვლევის თანახმად, ადამიანის ფაქტორით გამოწვეულმა კლიმატურმა კრიზისმა 

გააორმაგა ექსტრემალური ამინდის ალბათობა, რამაც სამხრეთ კორეაში ყველაზე 

სასიკვდილო ხანძრებია მიზეზი გახდა. 

22 მარტს სამხრეთ-აღმოსავლეთ კორეაში გაჩენილმა ხანძრებმა მინიმუმ 32 ადამიანი 

იმსხვერპლა და 5000 შენობა გაანადგურა, მათ შორის სახლები და საუკუნოვანი ტაძრები. 

ხანძარმა 104 000 ჰექტარზე მეტი ფართობი მოიცვა, რაც თითქმის ოთხჯერ აღემატება 2000 

წელს დამყარებულ წინა ეროვნულ რეკორდს. 

World Weather Attribution-ის მიერ ჩატარებულმა ოპერატიულმა ანალიზმა აჩვენა, რომ 

მარტში ცხელი, მშრალი და ქარიანი პირობები დაახლოებით 15 პროცენტით უფრო 

ინტენსიური და ორჯერ უფრო სავარაუდო იყო, ძირითადად წიაღისეული საწვავის წვით 

გამოწვეული დათბობის გამო. 

„ეს გასაოცარი ზრდაა“, - თქვა დოქტორმა კლერ ბარნსმა, ლონდონის იმპერიული კოლეჯის 

გარემოსდაცვითი პოლიტიკის ცენტრის მკვლევარმა. 

„ნალექების მცირე რაოდენობამ და მაღალმა ტემპერატურამ ხეები გამოაშრო და ამ 

ფეთქებადი ხანძრებისთვის ნიადაგი მოამზადა“, - ამბობს ის. 

„წიაღისეული საწვავის მიერ გამოწვეული დათბობის ყოველ მეათედ გრადუსთან ერთად, 

ჩვენ ამინდის კიდევ უფრო ექსტრემალურ მოვლენებს შევეჯახებით.“ 

ანალიზი გვაფრთხილებს, რომ თუ გლობალური ტემპერატურა 2100 წლისთვის 2.6°C-ით 

მოიმატებს - რაც სავარაუდო შედეგია ემისიების ამჟამინდელი ტრაექტორიების 

გათვალისწინებით - ასეთი ხანძრებისადმი მიდრეკილი ამინდი კიდევ 5%-ით უფრო 

ინტენსიური და ორჯერ უფრო სავარაუდო გახდება. 

„ხანძრების ასეთი მასშტაბი და სიჩქარე სამხრეთ კორეაში არასდროს ყოფილა“, - თქვა 

პუსანის ეროვნული უნივერსიტეტის პროფესორმა ჯუნ-იიმ, კვლევის ერთ-ერთმა ავტორმა. 

„ეს კვლევა ემატება სამეცნიერო ნაშრომების მზარდ კრებულს, რომელიც აჩვენებს, თუ 

როგორ ხდის კლიმატის ცვლილება ამინდის პირობებს უფრო ხელსაყრელს ტყის საშიში 

ხანძრებისთვის.“ 

წყარო:  The Independent -  https://cutt.ly/krkFBtRQ  

 

ტრამპის პირველი 100 დღე: აშშ გლობალური კლიმატის ცვლილების 

წინააღმდეგ ბრძოლას შორდება 

როგორც მისი პირველი ვადის დროს, აშშ-ის პრეზიდენტმა დონალდ ტრამპმა კვლავ დაიწყო 

ქვეყნის გასვლა პარიზის შეთანხმებიდან, კლიმატის ცვლილებასთან ბრძოლის გლობალური 

პაქტიდან. თუმცა, ამჯერად, მან დამატებითი  ქმედებები წამოიწყო, რათა აშშ-ის 

მონაწილეობა საერთაშორისო კლიმატურ ქმედებებში თავისი პირველი 100 დღის 

განმავლობაში შეეწყვიტა. 
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მან არა მხოლოდ ხელი მოაწერა ბრძანებას აშშ-ს პარიზის შეთანხმებიდან გასვლის შესახებ 

თეთრ სახლში მისი პირველივე დღეს, 20 იანვარს, პროცესი, რომელიც გაეროს 

ინფორმირების დღიდან ერთი წლის განმავლობაში გრძელდება. მისმა ადმინისტრაციამ 

ასევე შეაფერხა კლიმატის ცვლილებების წინააღმდეგ საერთაშორისო ბრძოლის დაფინანსება 

დახმარების შემცირებით და იმ განცხადებით, რომ არ შეასრულებს კლიმატური 

ფონდებისადმი აღებულ ვალდებულებებს, დააფინანსა წიაღისეული საწვავის  მსხვილი 

პროექტები და ძირი გამოუთხარა გარემოსდაცვით ხელშეკრულებებს, როგორიცაა გაეროს 

კონვენცია საზღვაო სამართლის შესახებ. 

„ჩემი ადმინისტრაციის პოლიტიკაა, რომ შეერთებული შტატებისა და ამერიკელი ხალხის 

ინტერესები პირველ ადგილზე დააყენოს, ნებისმიერი საერთაშორისო შეთანხმების 

შემუშავებისა და მოლაპარაკებისას, რომელსაც შეუძლია ზიანი მიაყენოს ან შეაფერხოს 

ამერიკის ეკონომიკა“, - ნათქვამია ტრამპის მიერ გლობალური გარემოსდაცვითი 

შეთანხმებების შესახებ პირველივე აღმასრულებელ ბრძანებაში. 

თუმცა, ანალიტიკოსების გაფრთხილებით, შედეგები შეიძლება შორსმიმავალი იყოს და 

დაასუსტოს აშშ გეოპოლიტიკურად. 

„ტრამპის ადმინისტრაცია ძირს უთხრის აშშ-ს მთავრობის შესაძლებლობას, გავლენა 

მოახდინოს მთელ მსოფლიოე“, - განაცხადა ჯესი იანგმა, ჯო ბაიდენის მთავრობის 

პოლიტიკური მრჩეველის, ჯონ პოდესტას, კლიმატის საკითხებში აშშ-ს პრეზიდენტის 

სპეციალური წარმომადგენლის ოფისის ყოფილმა უფროსმა. 

წყარო:  Climate Change News -  https://cutt.ly/grkFBbdT  

 

ღონისძიებები 

ბელგრადის ენერგეტიკული ფორუმი 2025 

თარიღი:  14-15 მაისი, 2025 

ადგილი:  Crowne Plaza, ბელგრადი, სერბია 

https://belgradeenergyforum.com/  

 

ევროპული კონფერენცია - CO2-ის ჩაჭერა, შენახვა და ხელახალი გამოყენება 2025  

თარიღი: 21–22 მაისი, 2025 

ორგანიზატორი: FORTES Media Group  

ადგილი: კოპენჰაგენი, დანია 

თემატიკა: CO2-ის ჩაჭერა, მიწისქვეშა შენახვა, დეკარბონიზაცია  

https://www.eceee.org/events/calendar/event/european-conference-co2-capture-storage-reuse-2025/ 
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ჯილდო ენერგოეფექტურობაში 

CO2-ის შემცირების პროექტების გამარჯვებული კომპანიების დაჯილდოება   

ენერგოეფექტურობის ჯილდო ასახავს კონკრეტულ წარმატებებს ენერგეტიკული 

გადასვლისა და კლიმატის დაცვაში. 2007 წლიდან, გერმანიის ენერგეტიკული სააგენტო 

DENA ანიჭებს პრიზებს ენერგიისა და CO2-ის დაზოგვის პროექტებისთვის და 

კონცეფციებისთვის, რომლებიც აჩვენებენ, თუ როგორ შეიძლება წარმატების მიღწევა 

კლიმატ-ნეიტრალობის და ინდუსტრიის ტრანსფორმაციის გზაზე. 

მთავარ კატეგორიებში გამარჯვებული პროექტები დაჯილდოვდებიან კორპორატიული 

ვიდეოთი, რომელიც ხელს უწყობს შესაბამისი პროექტის ძალისხმევას. 

ჯილდოს გამარჯვებულები და ნომინანტები იღებენ სერთიფიკატებს და ეტიკეტს მათი 

გამორჩევის მიზნით. 

მცირე და საშუალო საწარმოებისთვის სპეციალური ჯილდოს გამარჯვებული მიიღებს 5000 

ევროს პრიზს. 

რეგისტრაცია 2025 წლის 6 ივნისამდე. 

https://www.dena.de/en/energy-efficiency-award/  

 

მე-6 ევროპული კონფერენცია - Hydrogen & P2X 2025 

თარიღი: 11–12 ივნისი, 2025 

ორგანიზატორი:  FORTES Media Group 

ადგილი: კოპენჰაგენი, დანია, Scandic Sluseholmen Molestien 11  

თემატიკა: მწვანე წყალბადი 

https://www.eceee.org/events/calendar/event/6th-european-conference-hydrogen-p2x-2025/  

 

ICSD 2025 : მდგრადი განვითარების მე-13 საერთაშორისო კონფერენცია  

თარიღი: 10–11 სექტემბერი, 2025 

ორგანიზატორი:   მდგრადი განვითარების ევროპული ცენტრი  

ადგილი:  Pontifical Gregorian University, რომი, იტალია  

თემატიკა: კლიმატი, განახლებადი ენერგია წყალი, ნიადაგის  კონსერვაცია 

https://ecsdev.org/conference/13th-icsd-2025  
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მე-16 საერთაშორისო კონფერენცია - ენერგეტიკა და კლიმატის ცვლილება 

მე-12 ფორუმი - მწვანე ინვესტიციები ენერგეტიკაში 

თარიღი: 6–10 ოქტომბერი, 2025 

ორგანიზატორი:  ათენის უნივერსიტეტი  

ადგილი: ათენი, საბერძნეთი 

https://promitheasconference.wordpress.com/open-calls-deadlines/  


